
ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ

Dr. Szili Katalin Asszonynak

az Országgyűlés elnökének

Helyben

z'* 4~hxMMa

rorrs ányszárn: K',4- 894

Érkezett : 2005 OKT 17.

Tisztelt Elnök Asszony!

A Házszabály 91 . §-ának (1)-(2) bekezdései, valamint 118 . §-ának (1) bekezdése alapján -
figyelemmel a 115. §-ának (2) bekezdésére - bejelentem, hogy írásbeli választ igénylő kérdést
kívánok intézni Lampert Mónika Miniszter Asszonyhoz

Mennyibe kerülnek az egyes diszkórazziák?
címmel .

Tisztelt Miniszter Asszony!

Az elmúlt hónapban az írott és az elektronikus médiában is több hírrel találkozhattunk az
újabb rendőrségi diszkórazziákról . 2005 júniusában már fordultam Önhöz írásbeli kérdéssel a
diszkórazziák költségére vonatkozóan, amelyre elutasító választ kaptam .

Miniszter Asszony válaszában jelezte, hogy a diszkórazziák a rendőrség számára
többletköltséget nem eredményeztek, azok végrehajtására konkrét információkon alapuló
felelős vezetői döntések eredményeképp, az alapfeladatok ellátása körében került sor. A
kérdéskörhöz kapcsolódó információkról kimutatás, illetve összesítés nem áll rendelkezésre .

Az Önhöz intézett írásbeli kérdéssel egyidejűleg az igazságügyi miniszterhez is fordultam a
rendőrségi razziák költségvonzatának közérdekűségére vonatkozóan . Dr. Petrétei József
miniszter úr arról tájékoztatott, hogy a rendőrség által végzett razziák költségeiről bármilyen
módon vagy formában rögzített információ vagy ismeret, függetlenül kezelésének módjától,
önálló vagy gyűjteményes jellegétől - a személyes adatok kivételével - minden esetben
közérdekűnek minősülnek.

Egy civil szervezet megkeresésére a békés megyei rendőr-főkapitányság megfelelő, részletes
költségekre bontott választ adott az általuk végzett razziák pénzügyi hátterére vonatkozóan . A
Társaság a Szabadságjogokért honlapján szereplő összefoglaló szerint a szervezet azt szerette
volna megtudni, mennyi pénzbe kerülnek a razziák, és hány rendőr vesz azokban részt . A
válasz szerint a 2005 . március 13-i akcióban 36, a 2005 . március 27-ei akcióban 35,
egyenként 2900 forintba kerülő gyorstesztet használtak fel összesen 205 .900 forint értékben,
ezek eredményeit azonban a bíróság nem fogadja el bizonyítéknak, ezért a pozitív eredményt
produkáló személyek vizeletmintáját (31+4=35) toxikológiai szakértői vizsgálatra küldték . Ez
negatív eredmény esetén 23 .000 forintba, pozitív eredmény esetén 44 .000 forintba kerül
(mivel ez utóbbi esetben további teszteket végeznek a fogyasztott drog típusának
megállapítására) . Így ezek a vizsgálatok maximálisan 1 .540.000 forintba, minimálisan
805 .000 forintba kerültek. Az első akció során az előállított 31 személy közül 13-nál
„kábítószer-gyanús anyagot" találtak, ezek bevizsgálása anyagonként 22 .000 forintba kerül -
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összesen minimum 286 .000 forintba. Az eljárás alá vontaknál sor kerülhet a kábítószer-
függőség megállapítására is az igazságügyi elmeorvosi szakértő által, ennek költségvonzata
13 .000 forint személyenként - maximálisan 455 .000 forint. A békéscsabai vizsgálatok
költségvonzata tehát elérheti a 2 .486.900 forintot (illetve ha az anyagbevizsgálások költségei
nőnek, akár többet is), minimális költségvonzata pedig 1 .296.900 forint . Ezek a kiadások
valóban nem foglalják magukba az intézkedő rendőrök és bűnügyi szakértők munkabérét, az
akció logisztikai költségeit, a rendőrség, ügyészség és esetleg a bíróság adminisztratív
kiadásait, a fogvatartás, illetve az elterelő kezelés esetleges költségeit .

Sajnos a fentiekből megállapítható, hogy keletkeznek olyan költségek a diszkórazziák során,
amelyek meghatározhatóak, és ezeknek a rendőrség költségvetésébe be kell kerülniük,
egyébként azt kell feltételeznem, hogy a rendőrség nem a számviteli szabályok betartása
mellett végzi a munkáját. Mindezek mellett számos olyan kérdésemre sem válaszolt a Tisztelt
Miniszter Asszony, amelyhez szükséges adatokat a rendőrségi akciók során feltétlen
rögzíteniük kellett munkatársainak . Ezek mind közérdekű adatok, azok formájától, önálló
vagy gyűjteményes jellegétől függetlenül .

Tisztelt Miniszter Asszony!

Mint azt bizonyára Ön is pontosan tudja, a rendőrség és az ügyészség által készített bűnügyi
statisztikák alapján évek óta az a tendencia érvényesül, hogy a kábítószerrel való visszaélés
körében indított büntető eljárások 80-85 %-a alkalmi, eseti kábítószerfogyasztók ellen indult .

Mindezek alapján újból szeretném kérni, hogy tájékoztasson :

1 . 2005 februárjától kezdve 2005. július 31-ig a rendőrség által végrehajtott
drograzziák során helyszínenként pontosan lebontva hány ember és milyen
minőségben vett részt? Ez milyen többletkiadást okozott az egyes
rendőrkapitányságok számára?

2. Az akciók során helyszínenként hány darab gyorstesztet alkalmaztak, hány
esetben került sor toxikológiai szakértői laboratóriumi vizsgálatra és
kábítószergyanús anyag bevizsgálására, valamint kábítószer-függőség
megállapítására vonatkozó elmeorvos-szakértői vizsgálatra? Mennyibe
kerültek ezek a vizsgálatok helyszínenként és fajtánként?

3. Az akciókat követően hány ember ellen indult büntetőeljárás kábítószerrel
való visszaélés alapos gyanúja miatt? A gyanúsítottak közül hány fiatal
választotta az ún. elterelés lehetőségét?

4. 2005 februárja óta a diszkórazziák eredményeképpen hány feltételezhető
kábítószer terjesztő, kereskedő ellen indult büntetőeljárás?

A választ írásban kérem .

Budapest, 2005 . október 17 .

Tisztelettel :
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Gusztos Péter
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